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Vragen van het lid Ouwehand (PvdD)
aan de ministers van Landbouw,
Natuur en Voedselkwaliteit en van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport
over het WHO-onderzoek dat uitwijst
dat stimulering van zuivel- en
vleesproductie hartziekten en
beroerten veroorzaakt. (Ingezonden
8 augustus 2008)

1
Bent u bekend met het onderzoek van
de Wereldgezondheidsorganisatie
(WHO), waarin verschillende
wetenschappers concluderen dat het
EU-landbouwbeleid hart- en
vaatziekten veroorzaakt en leidt tot
duizenden doden per jaar?1

2
Hoe beoordeelt u de constatering van
de wetenschappers, dat het Europese
Gemeenschappelijk Landbouwbeleid
(GLB) door de stimulering van zuivel-
en vleesproductie een gevaar voor de
Europese volksgezondheid kan
vormen, oorzaak kan zijn van 13.000
extra doden per jaar en bovendien
ongelijkheid tussen burgers kan
veroorzaken op het gebied van
gezondheid?

3
Welke conclusies verbindt u aan het
onderzoek in relatie tot het huidige
kabinetsbeleid waarin Nederland de
productie van vlees en zuivel nog
altijd stimuleert binnen en buiten
Europa? Bent u bereid het
kabinetsbeleid op dit punt te herzien,

en te stoppen met (steun aan)
Europese promotiecampagnes voor
de consumptie van kip en kalfsvlees,
de promotie van de Nederlandse
kalversector in China en de
stimulering van de zuivelconsumptie
in Azië?

4
Bent u naar aanleiding van de
wetenschappelijke inzichten over de
gevaren van stimulering van vlees-
en zuivelconsumptie bereid de
zoektocht naar nieuwe afzetmarkten
voor de Nederlandse veehouderij in
Azië en Afrika te heroverwegen met
het oog op de gezondheid van de
bevolking in de betreffende landen?
Zo neen, waarom niet?

5
Hoe beoordeelt u de opmerkingen
van de wetenschappers over
schoolmelk, in relatie tot het recente
EU-besluit de subsidie op schoolmelk
te verruimen en de EU-bijdrage aan
de introductie van schoolmelk in
China?

6
Bent u bereid onafhankelijk
vervolgonderzoek in te stellen, gezien
het feit dat de wetenschappers in
deze eerste studie naar hart- en
vaatziekten in relatie tot de
EU-promotie van vlees en zuivel nog
maar zijn uitgegaan van
conservatieve cijfers en dat zij
uiteenzetten dat de werkelijke
omvang van het probleem nog veel
groter zou kunnen zijn? Zo ja, op
welke wijze en op welke termijn?

Zo neen, kunt u uitleggen waarom?

7
Kunt u uiteenzetten welke waarde
door het Nederlandse kabinet in haar
participatie in het Europees
landbouwbeleid wordt toegekend aan
volksgezondheid ten opzichte van de
belangen van de veehouderij? Kunt u
dit toelichten?

8
Kunt u uiteenzetten wat de
Nederlandse inzet zal zijn bij de
verdere besprekingen over het
Gemeenschappelijk Landbouwbeleid
nu deze feiten over de dodelijke
gevolgen van de promotie van vlees-
en zuivelproductie en -consumptie
aan het licht zijn gekomen?

1 Lloyod-Williams, F, M. O’Flanherty,
M. Mwatsama, C. Birt, R. Ireland & S.
Capewell, Estimating the cardiovascular
mortality burden attributable to the European
Common Agricultural Policy on dietary
saturated fats. 2008, World Health
Organization.
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